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KSAU § 168 

Tillägg i dagordningen 
   

Dagordningen kompletteras med följande:  

- Fråga från Ulrika Tollgren (S) om lägesuppdatering kring fastighe-
ten Baltiska villan i Degeberga.   

- Initiativärende från den socialdemokratiska gruppen – Revidera 
landsbygdsstrategin.  
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KSAU § 169 

Informationer 
Änr KS 2024/1 

Beslut 
• Lägga informationen till handlingarna.  

 

Sammanfattning 
Tillförordnad kommundirektör Charlotte Nygren-Bonnier informerar om:  

- SAS och BRA ser över flyglinjer för närvarande. Tillförordnad kom-
mundirektör och kommunstyrelsens ordförande är inbjudna av 
SKR till dialogmöte imorgon om hur eventuella förändringar kan 
påverka och hur SKR kan stödja kommunerna.  

- SKR:s handlingsplan för digitalisering, Kristianstads kommun har 
tecknat avtal om digitalt handslag. 

- Workshop om näringslivsprogrammet på kommunstyrelsens ar-
betsutskotts informationssammanträde 2024-10-16.  

Biträdande kommundirektör Oscar Nilsson informerar om:  

- Dom från förvaltningsrätten i Malmö där förvaltningsrätten beslu-
tar om upphandlingsskadeavgift gällande ombyggnad och hyresav-
tal för anpassad skola och anpassad skola på högskoleområdet. 
Kommunen har just nu dialog med jurister på SKR.  

- Kommande större revidering av delegeringsordning för kommu-
nens nämnder.  

- Nuläge för rekrytering av ekonomidirektör och chef för samhällsut-
vecklingsavdelningen.  
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- Förflyttning av vissa avdelningar på kommunledningskontoret på 
plan 3.  

- Förslag på tillförordnad enhetschef på överförmyndarenheten. 

Ordföranden informerar om: 

- Planerad hantering kring tjänst som förvaltningschef på miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen. 
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KSAU § 170 

Remissvar - Nätt och jämnt – Likvärdighet och effek-
tivitet i kommunsektorn, SOU 2024:50 
Änr KS 2024/1121 

Beslut 
• Besvara remissen i enlighet med kommunledningskontorets tjänsteut-

låtande 2024-10-04. 

 

Sammanfattning 
Regeringen beslutade den 28 april 2022 att tillsätta en parlamentarisk 
sammansatt kommitté med uppdrag att göra en bred översyn av systemet 
för kommunalekonomisk utjämning. Kristianstads kommun har fått möjlig-
het att yttra sig gällande betänkandet Nätt och jämnt – Likvärdighet och ef-
fektivitet i kommunsektorn, SOU 2024:50. Ekonomiavdelningen i Kristian-
stads kommun har granskat betänkandet och ställer sig övervägande posi-
tiv till förslagen, men uttrycker tveksamhet kring några delar. 

o Kristianstads kommun är positiv till uppdateringen av 
utjämningssystemet som syftar till att skapa mer likvär-
diga förutsättningar mellan kommuner. De reviderade 
parametrarna, den minskade möjligheten att påverka 
systemet samt införandet av en socioekonomisk varia-
bel bedöms som särskilt positiva inslag. 

o Kristianstads kommun är tveksam till den ökade statliga 
styrningen och förespråkar i stället tillitsstyrning, en 
princip kommunen själva arbetar efter. Staten bör foku-
sera på att sätta tydliga mål för kommunerna, medan 
ansvaret för att fördela resurser och uppnå målen ska 
ligga lokalt. Kommunen ser även ett problem i att så få 
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riktade statsbidrag omvandlas till generella, då dessa 
ger större flexibilitet att möta lokala behov och utma-
ningar. Dessutom finns oro över att de generella statsbi-
dragen inte värdesäkras, vilket riskerar att skapa eko-
nomisk osäkerhet och försvåra långsiktig planering. 

Kommunledningskontorets förslag till Kommunstyrelsens ar-
betsutskott 

• Besvara remissen i enlighet med Kommunledningskontorets tjäns-
teutlåtande 2024-10-04. 

Beslutsunderlag 
• Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-10-04  
• Remissmissiv Betänkande SOU 2024:50 Nätt och jämnt – Likvärdig-

het och effektivitet i kommunsektorn del 1 
• Remissmissiv Betänkande SOU 2024:50 Nätt och jämnt – Likvärdig-

het och effektivitet i kommunsektorn del 2 (bilagor) 
• Remissvar på betänkande SOU 2024:50 Nätt och jämnt – Likvärdig-

het och effektivitet i kommunsektorn 
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KSAU § 171 

Försäljning av fastigheten Kristianstad Näsby 35:69 
Änr KS 2022/1162 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Överlåta fastigheten Kristianstad Näsby 35:69 till AB Allön, för ett pris 

av 3 326 220 kronor. 

 

Sammanfattning 
Beslut fattades i KS 2023-03-22 §57 om att reservera och försälja fastighe-
ten till AB Allön. Tiden för reservationen har löpt ut under tiden som Köpa-
ren sökte och beviljades bygglov mm.  

Parterna är överens om att en försäljning av fastigheten Kristianstad Näsby 
35:69 till AB Allön ska genomföras på samma villkor för en köpeskilling om 
3 326 220 kronor. Tillträde ska ske den dag utsättningen sker för byggna-
derna.   

Beslut fattades i KS 2024-06-12, §123 om att Budgetkompensationen finan-
serias via reserverade medel för tillkommande hyror på finansen. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Överlåta fastigheten Kristianstad Näsby 35:69 till AB Allön, för ett 

pris av 3 326 220 kronor. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-09-10 
Översiktskarta fastigheten 
Två ex köpekontrakt 
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KSAU § 172 

Försäljning av del av Yngsjö 228:9 
Änr KS 2024/1057 

Beslut 
• Ärendet återremitteras till kommunledningskontoret för att göra en 

fördjupad utredning om konsekvenser för trafiksituationen. 

Reservation 

Daniél Tejera (L) inkommer med skriftlig reservation:  

” Liberalerna medar att kommunen måste prioritera markförsäljning för 
bostäder när det finns mark som lämpar sig för detta, vilket vi menar att 
den aktuella marken gör. Vi yrkar därför avslag till förslaget om försäljning 
till företag med avsikt att driva ambulanscentral.” 

Deltar inte i beslut 

Ulrika Tollgren (S) och Martin Hallström Skoglund (S) deltar inte i beslutet.  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Yrkanden 

Daniél Tejera (L) yrkar på avslag.  

Ajournering 10:45-10:55. 

Ordföranden yrkar att ärendet återremitteras till kommunledningskonto-
ret för att göra en fördjupad utredning om konsekvenser för trafiksituatio-
nen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, ordförandens förslag 
att återremittera ärendet och Daniél Tejeras (L) förslag. Ordföranden stäl-
ler proposition på bifall för respektive förslag och finner att kommunstyrel-
sens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet.  
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Sammanfattning 
Preestate AB har informerat Kristianstads kommun om att de önskar eta-
blera en ambulansstation för en ambulans i södra delen av kommunen och 
ställde frågan till Kommunledningskontoret om det fanns någon kommunal 
mark inom eller i närheten av Yngsjö.  

Kommunledningskontoret har föreslaget en etablering inom del av fastig-
heten Kristianstad Yngsjö 228:9. Marken är belägen utmed Kärleksgatan. 
Preestate AB ser det som ett positiv förslag och har undertecknat förslag 
till bilagt köpekontrakt som innebär att kommunen överlåter cirka 1955 
kvm mark till Preestate AB för en köpeskilling om 275 kr per kvm. Tillträde 
ska ske på finutsättningsdagen. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Försälja del av fastigheten Kristianstad Yngsjö 228:9 till Preestate AB 

för en köpeskilling om 275 kr per kvm 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-09-12 
Översiktskarta 
Köpekontrakt 
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KSAU § 173 

Tilläggsavtal samt budgetkompensation för läktar- 
och golvbyte på Kristianstad Arena 
Änr KS 2024/1003 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Ärendet hänskjuts direkt till kommunstyrelsen.  

 

Sammanfattning 
Kristianstad arena förvaltas av Specialfastigheter i Kristianstad AB (SIKAB), 
som är ett dotterbolag till ABK. 

SIKAB ska, på uppdrag av Kristianstads kommun, byta läktare och golv. Åt-
gärden beräknas kosta totalt ca 23 mnkr, och generera i en hyreshöjning 
om 850 000 kr/år under kommande tio år. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Besluta om tilläggsavtal i tio år gällande Kristianstad Arena på 

grund av byte av läktare och golv.  
 

• Ge tekniska nämnden i uppdrag att teckna tilläggsavtal i enlighet 
med tekniska nämndens delegationsordning 
 

• Bevilja budgetkompensation om ca 850 000 kr/år  
 

• Budgetkompensationen finansieras till kultur- och fritidsnämnden 
från kommunstyrelsens anslag för senare fördelning år 2025. Fi-
nansiering för 2026 och framåt hanteras i budgetprocessen för 
2026. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande kommunledningskontoret 2024-09-20 – Tilläggsavtal 
samt budgetkompensation för läktar- och golvbyte på Kristianstad arena 
 
Beslut kultur- och fritidsnämnden 2024-09-12 - Budgetkompensation för 
läktar- och golvbyte på Kristianstad Arena 

Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-08-26 
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KSAU § 174 

Medelsanvisning avseende rivning av f.d. renings-
verket inom Äspet 1:10 
Änr KS 2024/4 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att hantera genomförandet, riv-

ning av en byggnad samt upprustning av erosionsskydd vid iläggnings-
kaj inom fastigheten Kristianstad Äspet 1:10 med en budget om 1,1 mil-
joner kronor. 

• Ovanstående finansieras inom exploateringsbudgeten på finansförvalt-
ningen för år 2025.  

• Ge kommunledningskontoret uppdrag att upphandla rivningsentrepre-
nör samt teckna entreprenadavtal med anbud, för f.d. reningsverket 
inom Äspet 1:10. 

 

Sammanfattning 
Kristianstad kommun äger fastigheten Kristianstad Äspet 1:10 i Åhus. På 
fastigheten finns ett f.d. reningsverk som är i behov av rivning på grund av 
uteblivet underhåll, vilket resulterat i att byggnaden är i undermåligt skick, 
in- och utvändigt.  

Byggnaden har nyttjats som förråd vilket inte varit syftet. Byggnaden är till 
för att få tillgång till vatten och avloppsanslutningar.   

För att säkerställa att de som vistas på fastigheten inte kommer till skada, 
bör byggnaden rivas. Rivning bör ske vid lämplig period, förslagsvis vår el-
ler höst då det vistas mycket folk kring f.d. reningsverket, främst under 
sommarperioden. 
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I nära anslutning till f.d. reningsverket finns även en iläggningskaj upp-
byggd med erosionsskydd, där en erosionsskada identifierats. Erosions-
skyddets tekniska funktion är inte tillfredställande och behöver upprust-
ning. 

Kostnaderna för rivning av f.d. reningsverket samt upprustning av ero-
sionsskyddet inom fastigheten Kristianstad Äspet 1:10, kommer belasta ex-
ploateringsprojektet 18 742 Äspet 1:10. F.d. reningsverket saknar bokfört 
värde och ingen nedskrivning ska ske i samband med rivningen.  

Investeringen kommer inte innebära någon årlig ökad eller minskad kost-
nad för drift och underhåll då tekniska nämnden inte har fått någon bud-
getkompensation för byggnaden. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att hantera genomförandet, 

rivning av en byggnad samt upprustning av erosionsskydd vid 
iläggningskaj inom fastigheten Kristianstad Äspet 1:10 med en bud-
get om 1,1 miljoner kronor. 

• Ovanstående finansieras inom exploateringsbudgeten på finansför-
valtningen för år 2025.  

• Ge kommunledningskontoret uppdrag att upphandla rivningsentre-
prenör samt teckna entreprenadavtal med anbud, för f.d. renings-
verket inom Äspet 1:10. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-09-18 

Översiktskarta 
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KSAU § 175 

Medborgarförslag - Konstgräsplan på Grönevi 
Änr KS 2024/623 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat med hänvisning till kultur- och fri-

tidsförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-06-20. 

 

Sammanfattning 
I ett medborgarförslag som inkommit 2024-04-11 föreslås en stor renove-
ring och nybyggnation vid Grönevi på Näsby. Det gäller bland annat konst-
gräsplan, ny omklädningsrumsbyggnad samt allaktivitetsytor. Kommun-
fullmäktige beslutade 2024-05-07 KF§102 att lämna medborgarförslaget 
till kommunstyrelsen för beslut. Kultur- och fritidsnämndens har av kom-
munstyrelsen fått medborgarförslaget för yttrande. 

Förslagsställaren uppger att det idag finns tre gräsplaner på Näsby IP, men 
ingen konstgräsplan. Nuvarande omklädningsrumsbyggnad, som ägs av 
Näsby IF, är slitet och i behov av renovering. Utöver det behöver allaktivi-
tetsyta skapas samt läktare och elljus. 

Kultur- och fritidsförvaltningen anser att de behov som finns på Grönevi får 
presenteras i den anläggningsplan för idrottsanläggningar som kultur- och 
fritidsnämnden har i uppdrag från kommunstyrelsen att ta fram. 

Kultur- och fritidsnämndens förslag till kommunstyrelsen 
•   Anse medborgarförslaget besvarat med hänvisning till kultur- och fri-

tidsförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-06-20. 
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Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-09-12 § 65 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteutlåtande, 2024-06-20 
Medborgarförslag – Konstgräsplan på Grönevi, 2024-04-11 
Beslut i Kommunfullmäktige, 2024-05-07, KF§102 
Remiss Medborgarförslag – Konstgräsplan på Grönevi, KLK 2024-05-17 
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KSAU § 176 

Medborgarförslag - Asfaltera grusvägen norr om 
Hammarslundsvallen 
Änr KS 2023/1364 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget. 

 

Sammanfattning 
Förslagsställaren har i ett medborgarförslag föreslagit att grusvägen norr 
om Hammarslundsvallen ska asfalteras. Kommunledningskontoret föreslår 
avslag, eftersom cykelvägen även är en serviceväg för vallen som ska kunna 
bära tunga fordon. En asfaltering blir därför orimligt dyr. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-08-02 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-11-14 §272 
Medborgarförslag 2023-10-26 
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KSAU § 177 

Medborgarförslag - Gör ett översiktligt häfte om 
Kristianstads historia 
Änr KS 2024/207 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget. 

 

Sammanfattning 
 Kristianstad, har i ett medborgarförslag föreslagit att kom-

munen ska trycka upp och sprida en lokalhistorisk artikel av Kenth Olsson i 
ett häfte till kommunens medborgare, skolor och boenden.  

Kristianstads kommun arbetar på flera nivåer med att väcka intresse, 
sprida kunskap och tillgängliggöra den lokala historien, bland annat genom 
utställningsverksamhet i samband med evenemang och på kommunens 
hemsida. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2024-09-27 
Yttrande från förslagsställare 2024-09-11 
Yttrandemöjlighet över förslag till beslut 2024-09-11 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-03-05 § 38 
Medborgarförslag 2024-02-02 
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KSAU § 178 

Motion - En bygglovshantering som uppfyller lagens 
krav! 
Änr KS 2022/697 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige 

• Anse motionen vara besvarad genom miljö- och samhällsbyggnadsför-
valtningens tjänsteutlåtande 2024-09-09.   

Reservation 

Ulrika Tollgren (S) och Martin Hallingström Skoglund (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag.  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Yrkanden 

Ulrika Tollgren (S) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, byggnadsnämndens 
förslag och Ulrika Tollgrens (S) förslag att bifalla motionen. Ordföranden 
ställer proposition på bifall på respektive förslag och finner att kommun-
styrelsens arbetsutskott bifaller byggnadsnämndens förslag.  

 

Sammanfattning 
Socialdemokraterna i Kristianstad har i en motion 2022-06-20, föreslagit 
att en genomlysning ska ske av bygglovsverksamheten inom 
byggnadsnämndens ansvarsområde, med anledning av bl a långa 
uppstartstider, samt att en handlingsplan tas fram som säkerställer att 
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Kristianstads kommun uppfyller gällande lagkrav avseende 
bygglovshanteringen.  

Det kan konstateras att det var en exceptionell situation när motionen 
skrevs med extremt högt ärendeinflöde. Vidare kan konstateras att en ge-
nomlysning redan har genomförts av revisionen med stöd av extern part. 
Byggnadsnämnden har 2023-01-18 redovisat de åtgärder som är vidtagna 
med anledning av revisionens synpunkter.  

Idag är det korta uppstartstider på ärendena, under 5 dagar, och ett flertal 
åtgärder är genomförda både avseende interna arbetsrutiner och för att 
underlätta för sökande, bl a automatiska informationsutskick och direkt-
kontakt med den tilldelade handläggaren som gör att man kan följa sitt 
ärende.  

Kontinuerligt genomförs uppföljning av Nöjd Kund Index, som visar en sta-
digt uppåtgående trend. Idag ligger det på 69 på företagsärenden, det 
högsta värdet sedan 2016. Enligt Sveriges Kommuner & Region bedöms det 
som godkänd, precis på gränsen till hög servicenivå (70). Målsättningen är 
ett stadigt värde över 70. Förvaltningen fortsätter därför att utveckla verk-
samheten för att möta kommande högkonjunktur och att säkerställa en ef-
fektiv och rättssäker bygglovsverksamhet inom de krav som följer av plan- 
och bygglagen.    

Byggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen 
• Byggnadsnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att till 

kommunfullmäktige föreslå att anse motionen vara besvarad genom 
miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-09-
09.   

Beslutsunderlag 
Byggnadsnämndens beslut 2024-09-24 § 162 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteutlåtande 2024-09-09 

Remiss – motion  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      3 (3) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-09  

 

 

 

Kommunfullmäktiges beslut 2022-06-23 § 119 

Motion från Socialdemokraterna 2022-06-20 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (1) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-09  

 

 

 

KSAU § 179 

Fråga om lägesuppdatering kring fastigheten Bal-
tiska villan i Degeberga   
Änr KS 2024/1173 

Ulrika Tollgren (S) ställer fråga:  

”Under måndagens demokratipanel på Degeberga bibliotek kom frågan om 
Baltiska villan upp och vad som är planerat med den från kommunens sida. 

Frågar därför: 

- Baltiska villan upplevs som en stor skamfläck i Degeberga men 
framför allt är invånarna frågande till varför huset med tillhörande 
tomt bara tillåts förfalla utan att något händer. Jag skulle därför 
vilja ha en lägesuppdatering om vad som är tänkt och när i tid för 
denna fastighet.” 

Avdelningschef Eva-Marie Hagström svarar på frågan.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (2) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-09  

 

 

 

KSAU § 180 

Initiativärende: Revidera landsbygdsstrategin 
Änr KS 2024/1174 

Beslut 
• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att bereda ärendet och åter-

komma till kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Nämndens behandling 
Yrkanden 

Ordföranden föreslår att kommunledningskontoret ges i uppdrag att be-
reda ärendet och återkomma till kommunstyrelsens arbetsutskott.  

 

Sammanfattning 
Socialdemokraterna föreslår följande i ett initiativärende:  

” I beslutet om att anta en Landsbygdsstrategi för Kristianstads kommun 
ingick att denna skulle revideras under varje mandatperiod. Landsbygds-
strategin antogs enhälligt, men har varken följts upp under förra eller nu-
varande mandatperiod. 

Socialdemokraterna föreslog därför i en motion som lämnades in 2021-05-
06 att ”Kommunfullmäktige mot bakgrund av det ovan anförda (i motio-
nen) påbörjar en revidering av landsbygdsstrategin och att det socialdemo-
kratiska landsbygdsprogrammet är en utgångspunkt för en ny landsbygds-
strategi”.  

Denna motion besvarades och Kommunstyrelsens högermajoritet beslu-
tade för egen del att: ” Kommunledningskontoret får i uppdrag att ta fram 
förslag till reviderad landsbygdsstrategi som anknyter till den nya natio-
nella strategiska planen samt Leader Skånes nya strategiska plan.”  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      2 (2) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-09   

 

 

 

I Tjänsteutlåtandet för Motionen - “Revidera kommunens landsbygdsstra-
tegi” Änr KS 2021/712 föreslås att ” Planen förväntas inrymma lands-
bygdsfrågor och ska vara gällande för 2023–2027.” 

Sen blev det val. 

Att en revidering av landsbygdsstrategin inte drivits av ansvarigt Sverige-
demokratiskt kommunalråd förvånar förvisso inte oss Socialdemokrater 
och vi vill med detta initiativärende initiera ett omtag gällande landsbygds-
frågor. 

Socialdemokraterna föreslår:  

- Att arbetet påbörjas omgående och att en Landsbygdsstrategi för 
Kristianstads kommun kan beslutas under första kvartalet 2025 
med namnet “Landsbygdsstrategi för Kristianstad 2030”. 

- att “Landsbygdsstrategi för Kristianstad 2030” skall gälla för tids-
perioden som kvarstår i visionsdokumentet ”Vi lyfter tillsammans”.  

- att “Landsbygdsstrategi för Kristianstad 2030” följs upp i årsberät-
telser framöver och att strategin revideras under nästa mandatpe-
riod. 

Beslutsunderlag 
Initiativärende från Socialdemokraterna 2024-10-09 
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